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Superexkurze na závodě TON v Bystřici pod Hostýnem 

Žáci oboru Nábytkářská a dřevařská výroba navštívili 13. 11. 2014 výrobní provozy 

patronátního závodu TON v Bystřici pod Hostýnem. Jeli všichni žáci oboru, kromě 

druhého ročníku, který by měl exkurzi absolvovat v jiném termínu. Autobus byl 

hrazený z projektu „Vytvoření vlastního střediska praxe MSDK pro rozvoj praktického 

vyučování“, což všechny žáky hned po ránu potěšilo. Po příjezdu jsme se rozdělili na 

dvě skupiny, abychom se v menším počtu lépe „proplétali provozem“, všude se 

dostali a všechno dobře viděli. 

Pod odborným vedením jsme během dopoledne prošli postupně celý výrobní proces 

v závodě od skladu hranolků až po hotové židle. Nakonec jsme navštívili vývojovou 

dílnu, kde se zkušebně vyrábí nově navrhované prototypy, než se stanoví výrobní 

postup a začne sériová výroba. Tuto akci nazýváme superexkurzí, protože jsme se 

dostali i tam, kde se jindy neprovází a také proto, že to bylo super! 

TON se v posledních letech zaměřil na kvalitu a vyrábí pro movitější klientelu, jak se 

sluší pro stylové věci pana Thoneta i pro nově navrhovaný designový nábytek. Takto 

kvalitní výroba ovšem vyžaduje neustálou inovaci a modernizaci ve výrobě, aby 

výsledkem byl perfektní nábytek, což se jim zatím daří. Každý rok investují několik 

milionů do nových CNC strojů, odsávání s rekuperací i dalších vylepšení. Co jim ale 

schází, jsou kvalitní pracovní síly, hlavně na přípravu a řízení výroby. Ty si slibují od 

našich žáků, kterých by ale mělo být více, aby uspokojili požadavky nejenom závodu 

TON, ale i jiných dřevařských a nábytkářských závodů, které se na nás poslední 

dobou obrací. Je cítit, že se naše ekonomika dostala z recese a závody opět začínají 

zvyšovat výrobu. Chybí jim ale středoškoláci s technickým myšlením, rozumí dřevu 

a jsou schopni nahradit staré odborníky, odcházející do důchodu. Takže i tato 

spolupráce by měla přinést dobrou uplatnitelnost pro naše absolventy. Doufejme, že 

i větší počet žáků, kteří si zvolí obor, kde se pracuje s nejkrásnějším 

a nejpřirozenějším materiálem – se dřevem.                     

Urban J. 


